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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint sérti-e a jövő nemzedékek érdekeit, hogy a 
kormány akkumulátorhulladék-lerakót csinál Magyarországból?" 

Tisztelt Biztos úr!
 Tisztelt A Jövő Nemzedékek Érdekeinek Védelmét Ellátó Biztoshelyettes úr!

A kiterjesztett  gyártói  felelősségről  szóló  uniós  szabályozás  alapján  a  hazai  akkumulátorgyárak
lehetnek a felelősek az itt gyártott, majd (a túlnyomórészt külföldi) használat után hulladékká váló
akkumulátorok feldolgozásáért – miközben az eddigi tapasztalatok alapján egyértelmű, hogy már a
(kémiailag ugyanolyan összetételű)  gyártási  hulladék feldolgozásához sincs sem megfelelő ipari
kapacitás, sem hatósági engedélyezési és ellenőrzési rendszer – ahogyan ezt az ismétlődő illegális
hulladékelhelyezési botrányok, illetve a feldolgozóüzemekben tapasztalt súlyos szabálytalanságok
is igazolják.

A hazai  jogszabályok jelenleg  a  fentiek  ellenére  nem gátolják  a  –  papíron  –  hasznosítási  célú
behozatalt,  emiatt  hazánk  hamarosan  a  nálunk  gyártott,  hulladékká  váló  elektromosautó-
akkumulátorok egyik nagy európai lerakata lehet, ennek összes következményével.
 

Kérem,  hogy  a  fentiek  alapján  a  jövő  nemzedékek  érdekeinek  védelmét  ellátó  biztoshelyettesi
jogkörében szíveskedjen tájékoztatni az alábbiakról!

Tudomása  szerint  készült-e  fenntarthatósági  szempontú  elemzés  az  akkumulátorhulladékhoz
kapcsolódó  problémakörről  a  Nemzeti  Akkumulátor  Iparági  Stratégia  2030  elkészítéséhez
kapcsolódóan?

Ha igen,  mekkorára  becsüli  az  elemzés  a  hulladékprobléma várható  nagyságrendjét,  és  milyen
módon javasolja azt kezelni?



Ha nem, Ön szerint sérti-e ez a körülmény az egészséges környezethez való alkotmányos alapjogot,
illetve a környezetvédelmi és/vagy a jogalkotási törvény előírásait, valamint szükségessé teszi-e a
jövő nemzedékek érdekeinek védelméért felelős biztoshelyettes közbeavatkozását?

Tisztelettel várom válaszát!

Szabó Rebeka
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